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SLOVO ÚVODEM

Vážené čtenářky a čtenáři,

zdravím vás poprvé z pozice místopředsedy vlády pro 
digitalizaci a ministra pro místní rozvoj. Rád bych vás 
seznámil s novinkami v oblasti digitalizace veřejné 
správy, kterou vnímám jako jednu z největších priorit.

Chci totiž, abychom žili ve státě, který šetří čas obča-
nům, aby šlo vše vyřídit jednoduše, bez nervů a front. 
Prostě a jasně, aby úřady neobíhali lidé, ale data. Digitalizací zrychlíme a zjedno-
dušíme maximum procesů a agend. Výsledky pocítí každý občan, uspoří peníze 
a bude mít více volného času.

Představuji si stát, který pomocí aplikace upozorní na končící platnost dokumentů, 
které si několika kliknutími vyřídím přes mobilní telefon a nemusím si kvůli tomu 
brát volno. Musíme tento stát dostat v otázce technologií do 21. století. Podí-
vejte se, jak nepřipravený byl stát v době začínající pandemie na nutnost využívat 
moderní technologie. Naším cílem je také větší transparentnost, a hlavně zrych-
lení a zefektivnění služby státu vůči občanům. Je přece normální být pro občany 
partnerem, nikoliv překážkou. Konkrétněji budeme nyní pracovat na možnosti 
zavedení elektronických osobních dokladů. Naprosto nutná je také digitalizace 
celého stavebního řízení. Chceme se inspirovat v zavádění digitalizace například 
Velkou Británií, Estonskem a Dánskem.

Řešil jsem digitalizaci a elektronické doklady i v Bruselu s eurokomisařem 
Johannesem Hahnem. Peníze na digitalizaci mj. budou z Národního plánu obnovy. 
Ten je pro naši zemi ohromnou příležitostí. Evropská komise počítá se závratnými 
skoro 200 miliardami korun pro Českou republiku – jsou to peníze navíc, které 
využijeme i na digitalizaci a celkovou modernizaci naší země.

Velkým tématem samo o sobě je mimo jiné také digitalizace stavebního řízení, 
díky níž bude moci stavebník podat svoji žádost kdykoli, bude mít přehled o tom, 
v jakém stavu se jeho žádost právě nachází, a samozřejmostí bude mnohem rych-
lejší průběh celého řízení. Dojde totiž k propojení různých úrovní stavebních 
úřadů, a tím i k lepší přehlednosti.

Pracujeme také například na tzv. digitální občance. Jde o digitální identitu, kte-
rou budou poskytovat národní státy, ale platná bude v celé Evropě. Občan se 
bude moci pohodlně digitálně identifi kovat, ať už ve službách, v byznysu či před 
úřady, zkrátka všude, kde to bude potřeba. Měla by umět vše, co umí obyčejná 
peněženka ve vaší kapse.

Věřím, že už během příštího roku bude normální a běžné využívat služeb 
našich úřadů bez stresu ve frontách.
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